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PROTOKÓŁ NR 173.2022 

Z POSIEDZENIA ZARZĄDU POWIATU W MIĘDZYRZECZU 

które odbyło się w dniu 14 czerwca 2022 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1.  Agnieszka Olender    - Starosta 

2.  Zofia Plewa    - Wicestarosta 

3.  Roman Nowak    - Członek Zarządu 

4. Dariusz Orzeszko    - Członek Zarządu  

5. Zbigniew Świątek    - Członek Zarządu 

 

oraz 

Remigiusz Biłous                - Skarbnik Powiatu 

 

a także: 

Andrzej Kirmiel  - Dyrektor Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego 

w Międzyrzeczu (podczas omawiania pkt 1) 

Rafał Mikuła - Główny Specjalista w Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa 

Kowalskiego w Międzyrzeczu (podczas omawiania pkt 1) 

Szymon Prochera - Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu (podczas 

omawiania pkt 4 i 5)   

Czesław Toczyński             - Dyrektor Biura Starosty 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Przedstawienie przez Dyrektora Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego bie-

żącej działalności i zamierzeń jednostki. 

2. Rozpatrzenie spraw z zakresu edukacji i spraw społecznych. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Między-

rzeczu za rok 2021 oraz zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. 

4. Sprawy budżetowe, w tym podjęcie uchwał. 

5. Rozpatrzenie spraw z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na korzystanie z jednostek pływających napędza-

nych silnikami spalinowymi. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia przetargów. 

8. Rozpatrzenie spraw z zakresu zagospodarowania i planowania przestrzennego. 

9. Omówienie wniosku o zmianę regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego  

w Międzyrzeczu. 

10. Omówienie innych spraw z bieżącej działalności powiatu. 

11. Wstępne omówienie terminów posiedzeń Zarządu Powiatu w III kwartale 2022 r. 

12. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu. 

13. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1 

 Posiedzenie odbyło się w Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego            

w Międzyrzeczu Starosta poprosiła Dyrektora Muzeum Andrzeja Kirmiela o przedstawienie 

bieżącej działalności i zamierzeń jednostki. Dyrektor Muzeum poinformował o kwotach do-

chodów i wydatków z planu finansowego jednostki. Wymienił inwestycje, które będą realizo-

wane, w tym budowę parkingu, wykonanie dokumentacji remontu oficyny dworskiej. Rosną 

koszty utrzymania jednostki zwrócił się do Zarządu Powiatu o rozważenie możliwości zwięk-

szenia dotacji podmiotowej z powiatu. Zamierza wystąpić do Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego o podniesienie dotacji Ministerstwa na rok 2023 o kwotę 400 tys. zł. Zgodnie z 

pierwotnym porozumieniem o współprowadzeniu Muzeum dotacje podmiotowe wynosiły:         

1 mln zł z Ministerstwa i 300 tys. zł z powiatu. Ministerstwo oczekuje zachowania tej relacji, 

chyba, że nie ma takiej możliwości. Prosi o wystąpienie, jeszcze w czerwcu, z pismem do Mi-

nistra i określenie w nim ewentualnego zwiększenia dotacji powiatu lub uzasadnienia braku 

takiej możliwości. Muzeum ze swej strony także złoży swój wniosek do Ministra. Starosta 

stwierdziła, że w chwili obecnej jest jeszcze niemożliwe złożenie konkretnej deklaracji, gdyż 

prace nad budżetem roku 2023 rozpoczną się dopiero w sierpniu.   

W dniu 21 czerwca Muzeum będzie wizytować Narodowy Instytut Dziedzictwa. Wiąże się ona 

z ubieganiem się przez Muzeum o nadanie mu statusu pomnika historii, co znacznie może pod-

nieść rangę Muzeum i ułatwić możliwość ubiegania się o środki finansowe. W czerwcu 2023 r. 

w siedzibie Muzeum odbędzie się zjazd dyrektorów muzeów. W 2023 przypada 1020 rocznica 

męczeńskiej śmierci Pięciu Braci Międzyrzeckich. To duże wydarzenie. Obecni będą dostojni-

cy religijni z Polski, Czech i Niemiec. Arcybiskup Moraw przekaże relikwie Św. Krystyna. 

Biskup Zielonogórsko-Gorzowski zezwolił na przywrócenie dawnej kaplicy zamkowej w Pia-

stowskim Zamku w Międzyrzeczu i umieszczenie w niej relikwii. 



BS.0022.173.1.2021 

 

879 
Protokół Nr 173.2021 z posiedzenia Zarządu Powiatu w Międzyrzeczu z dnia 14 czerwca 2022 r. 

 

Dyrektor Kirmiel stwierdził, że niestety ciągłą bolączką jest zbyt mała ilość pracowników oraz 

zbyt niskie ich wynagrodzenia. 

Rafał Mikuła poinformował o bieżących zamierzeniach inwestycyjnych: wykonaniu dokumen-

tacji na most „garbaty”, remont mostu przed zamkiem oraz wykonanie dokumentacji na remont 

zamku, obejmującej remont dachów i wnętrz bastei. W związku z uzyskaniem decyzji na wy-

cięcie wielu drzew dla Muzeum została naliczona opłata za ich usunięcie, która może być umo-

rzona pod warunkiem dokonania nasadzeń innych drzew i zachowania ich żywotności. Do tego 

celu jest niezbędne wykonanie projektu zieleni obejmującego także nasadzenia kompensacyjne 

i Muzeum zwróci się o dofinansowanie tego opracowania w kwocie 75 tys. zł. 

 Po omówieniu powyższych kwestii członkowie Zarządu Powiatu wraz z gospodarzami 

udali się na plac budowy parkingu. Roboty są w toku i przebiegają zgodnie z harmonogramem.  

Ad.2   

 Starosta poinformowała, że w tej chwili odbywa się konkurs na stanowisko Dyrektora 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Międzyrzeczu. Niestety, z powodu braku 

złożenia ofert w terminie, nieskuteczna okazała się procedura wyłonienia kandydata na stano-

wisko Dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Skwierzynie. Dalsze działania  

w tym zakresie zostaną omówione na jednym z najbliższych posiedzeń Zarządu Powiatu. 

 Na jednym z poprzednich posiedzeń Zarząd Powiatu zapoznał się ze wstępnym projek-

tem uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia godzin pracy aptek ogólnodostępnych. Do 

ustalenia pozostała kwestia godzin pracy w porze nocnej: czy przyjąć wariant pracy do godziny 

24-ej, czy do godziny 8-ej dnia następnego. W ostatnim roku doszło do trzech spotkań z przed-

stawicielami aptek, w wyniku których nie udało się znaleźć porozumienia w sprawie całonoc-

nych dyżurów. Projekt uchwały, który zakładał takie dyżury został negatywnie zaopiniowany 

przez izbę aptekarską. Zarząd Powiatu dwukrotnie zwracał się do komisji Rady Powiatu o zaję-

cie stanowiska w tym zakresie. Aktualnie obowiązująca uchwała Zarządu Powiatu z 2005 r. 

ustala takie dyżury. Jednakże od początku 2021 r. nie są one pełnione przez żadną z aptek na 

terenie powiatu. Jest faktem, że w tym czasie nie było żadnych skarg dotyczących ich braku.  

W czasie rozmów aptekarze wskazali na rządowy projekt nowej ustawy refundacyjnej, który 

zakłada zmianę treści przepisu stanowiącego podstawę prawną do podjęcia uchwały Rady Po-

wiatu. Definiuje ona dyżur w porze nocnej jako dyżur pełniony pomiędzy godziną 21
00

 a 22
59

 

danego dnia. W dwóch przypadkach w województwie lubuskim radni powiatowi uchwalili go-

dziny pracy aptek, które nie zapewniają pracy przez całą noc i nie zostały one zakwestionowa-

ne przez nadzór Wojewody. Członkowie Zarządu Powiatu odbyli dyskusję, w wyniku której 

Starosta poddała pod głosowanie obydwa omawiane warianty. Przyjęto wariant zakładający 
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pełnienie dyżurów do godziny 24-ej. Za takim rozwiązaniem głosowali: Agnieszka Olender, 

Dariusz Orzeszko i Zbigniew Świątek. Za dyżurami do godziny 8-ej dnia następnego głosowa-

li: Zofia Plewa i Roman Nowak. Stosowny projekt zostanie przyjęty na jednym z kolejnych 

posiedzeń Zarządu Powiatu i rozesłany w celu uzyskania wymaganych opinii. 

Ad. 3 

 Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Międzyrzeczu za rok 2021 oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 

zastępczej. Członkowie Zarządu Powiatu otrzymali to sprawozdanie szybciej i mogli je przea-

nalizować. 

Ad. 4 

 Skarbnik Powiatu omówił projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 2022 r. 

Poza zmianami w paragrafach wydatków jednostek organizacyjnych zwiększono dochody  

i wydatki w Zarządzie Dróg Powiatowych. Zmiana ta wynika z otrzymania od Gminy Trzciel 

pomocy finansowej na zadanie inwestycyjne: budowę obwodnicy Trzciela z przeznaczeniem na 

pełnienie nadzoru autorskiego w części dotyczącej budowy ronda na drodze krajowej Nr 92. 

Temat ten wywołał dyskusję. Dyrektor Szymon Prochera, który złożył wniosek o dokonanie tej 

zmiany uważa, że jest to nowe zadanie inwestycyjne. Przeciwnego zdania jest Skarbnik, gdyż 

zadanie jest określone wystarczająco szeroko, aby te środki mogły zostać zakwalifikowane do 

niego. Szymon Prochera podniósł też kwestię zawarcia porozumienia z Generalną Dyrekcją 

Dróg Krajowych i Autostrad oraz późniejszego przekazania tych nakładów. Zagadnienia te 

zostaną poddane analizie. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 60.2022 w sprawie 

zmiany w budżecie na 2022 r. 

 Skarbnik Powiatu przedłożył do podjęcia projekt uchwały w sprawie wewnętrznej pro-

cedury w zakresie przeciwdziałania niewywiązywaniu się z obowiązku przekazywania infor-

macji o schematach podatkowych. Kwestia była już kilkakrotnie omawiana na posiedzeniach 

Zarządu Powiatu. Obecny projekt jest ich efektem i może zostać przyjęty. Zbigniew Świątek 

zapytał, kto będzie nadzorował jej wykonanie, jeśli obowiązek jej wykonywania ciąży na 

wszystkich osobach pełniących funkcje kierownicze. Skarbnik wskazał, że w procedurze powo-

łuje się Zespół MDR, który ma pełnić tę funkcję. Członkowie Zarządu Powiatu postanowili 

odłożyć podjęcie tej uchwały na kolejne posiedzenie. 

 Zarząd Powiatu zapoznał się z pozytywną opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Międzyrzec-

kiego za 2021 r. 
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 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Międzyrzeczu złożyła wniosek o zwiększenie 

środków na wydatki inwestycyjne o kwotę 100 tys. zł. Z wykonanego kosztorysu wynika, że na 

wykonanie elewacji oraz przystosowanie budynku gospodarczego na archiwum brakuje zapla-

nowanych środków. W najbliższym czasie zostanie przygotowana stosowna zmiana. 

Ad. 5 

 Członkowie Zarządu Powiatu zapoznali się z korespondencją dotyczącą budowy ob-

wodnicy miasta Trzciel. Na spotkaniu odbytym w dniu 2 czerwca 2022 r. Powiat zadeklarował 

możliwość udzielenia zlecenia nadzoru autorskiego na odcinek realizowany przez GDDKiA,  

a Gmina Trzciel zadeklarowała możliwość pokrycia kosztów finansowych wynikających z tego 

zlecenia. Zarząd Powiatu zaakceptował projekt porozumienia w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej zawieranego przez Powiat Międzyrzecki oraz Gminę Trzciel na pełnienie nadzoru 

autorskiego w części dotyczącej budowy skrzyżowania obwodnicy z DK Nr 92. 

 Starosta poinformowała, że w ramach rządowego programu Polski Ład zakwalifikowa-

no dwa wnioski Powiatu Międzyrzeckiego. Pierwszy dotyczy budowy Regionalnego Centrum 

Pediatrii z pododdziałem zakaźnym i nefrologicznym w Szpitalu Międzyrzeckim Sp. z o.o. na 

kwotę 10.625.000 zł, a drugi przebudowy drogi powiatowej nr 3305F ul. Marcinkowskiego  

w Międzyrzeczu na kwotę 4.740.500 zł. 

 Starosta przedstawiła projekt umowy o dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1355F odcinek Brójce-Łagowiec” ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg na kwotę 1.916.190 zł, przy czym całkowita wartość zadania wynosi 4.008.214 zł. Powiat 

liczy na uzyskanie na to zadanie pomocy z Gminy Trzciel. Jeśli jej nie będzie, to być może 

zajdzie konieczność rezygnacji z tego zadania. Szymon Prochera stwierdził, że ze względu na 

inflację może zaistnieć konieczność znacznego dofinansowania budowy obwodnicy Trzciela. 

Nie jest też znana aktualna cena tych robót, gdyż będzie można o niej twierdzić dopiero po 

ogłoszeniu przetargu i uzyskaniu ofert potencjalnych wykonawców. Zarząd Dróg Powiatowych 

przygotuje pismo do Burmistrza Trzciela o wypowiedzenie się co do możliwości dofinansowa-

nia przebudowy drogi Brójce-Łagowiec, które podpisze Pani Starosta. Ostateczne decyzje za-

padną po uzyskaniu tego stanowiska. 

 Zarząd Dróg Powiatowych przesłał do Burmistrza Międzyrzecza projekt umowy o po-

mocy finansowej dotyczącej wspólnej realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

1341F w m. Kursko w zakresie budowy chodnika i przebudowy zjazdów od km 0+000 do km 

0+137 – strona prawa”. 
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Ad. 6 

 Do Zarządu Powiatu wpłynęło pismo z Hufca ZHP Bolesławiec im. Szarych Szeregów 

o wyrażenie zgody na używanie jednostek ratowniczych w postaci dwóch łodzi pływających 

napędzanych silnikami zaburtowymi z przyczepnym silnikiem Evinrude o mocy 5 KM oraz  

z silnikiem YAMAHA 20 KM. Obydwie łodzie używane będą na jeziorze Lubikowskim  

w okresie od 2 do 30 lipca 2022 r. w czasie obozu żeglarskiego. Zarząd podjął jednogłośnie 

uchwałę Nr 61.2022 w sprawie zezwolenia na korzystanie z jednostek pływających napędza-

nych silnikami spalinowymi. 

Ad. 7 

 Starosta przedstawiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia czwartych przetargów 

ustnych nieograniczonych. Przetargi dotyczą sprzedaży dwóch nieruchomości stanowiących 

własność Powiatu Międzyrzeckiego, położonych w Rokitnie, gmina Przytoczna. Jest to już 

ostatni możliwy obecnie przetarg, gdyż posiadany operat szacunkowy traci swą moc. Zarząd 

Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 62.2022 w sprawie ogłoszenia przetargów. 

Ad. 8 

Burmistrz Skwierzyny zawiadomił Zarząd Powiatu o podjęciu przez Radę Miejską  

w Skwierzynie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w mieście Skwierzyna w rejonie ul. 

Międzyrzeckiej. W granicach objętych planem nie ma nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu. O zawiadomieniu zostały poinformowane komórki organizacyjne Starostwa w celu 

wniesienia ewentualnych uwag. 

 Zarząd Powiatu zapoznał się z pozytywnym uzgodnieniem przez Zarząd Dróg Powia-

towych w Międzyrzeczu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Pszczew, dla terenu położonego przy ul. Żurawiej w obrębie Pszczew. 

Ad. 9 

 Starosta zapoznała członków Zarządu Powiatu z wnioskiem Sekretarza Powiatu oraz 

Naczelnika Wydziału Architektury i Budownictwa o zmianę regulaminu organizacyjnego Sta-

rostwa polegającą na zmniejszeniu o jeden ilości etatów w tym Wydziale. Zaproponowała, aby 

ten wniosek rozpatrzyć w terminie późniejszym. Jednocześnie Skarbnik Powiatu przypomniał, 

że w jednej ze wcześniejszych zmian regulaminu zmniejszono 0,5 etatu w Wydziale Finanso-

wym i zasygnalizował potrzebę powrotu do wcześniejszego stanu. 

Ad. 10 

 Starosta przedstawiła projekt porozumienia o współpracy w zakresie rozwoju kierun-

ków studiów prowadzonych w Akademii im. Jakuba z Paradyża. Jego treść jest ogólna i stwa-
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rza możliwości dalszej współpracy w zakresie kształcenia niezbędnych kadr. W tegorocznym 

budżecie jest przewidziane wydatkowanie 50 tys. zł na stypendia dla pielęgniarek. Skarbnik 

zasugerował potrzebę uzyskania opinii prawnej. Zarząd Powiatu zaakceptował projekt porozu-

mienia. 

 Starosta przedstawiła projekt wystąpienia do Zarządu Województwa Lubuskiego o po-

twierdzeniu dalszej gotowości do podjęcia działań zmierzających do zabezpieczenia środków 

finansowych na potrzeby realizacji zadania dotyczącego remontu linii kolejowej nr 363 na od-

cinku Skwierzyna – Międzychód zakwalifikowanego na listę rezerwową w ramach projektu 

Programu Kolej+. Jednocześnie powtórzyła, że nadal podtrzymuje stanowisko, które wyraził 

już wcześniej Zarząd Powiatu dotyczące niemożliwości finansowania tego zadania przez Po-

wiat Międzyrzecki. Zadeklarowana kwota 10 tys. zł jest jedynym środkiem finansowym z Po-

wiatu. Wójt Przytocznej deklarował pokrycie przez Gminę udziału Powiatu. Zbigniew Światek 

stwierdził, że zadanie to jest bardzo ważne dla Gminy Przytoczna, a także dla Gminy Skwie-

rzyna. Zarząd Powiatu zaakceptował treść wystąpienia. 

 Starosta poinformowała Zarząd Powiatu o zamierzonym sposobie wydatkowania kwoty 

0,5 mln zł otrzymanej z Lubuskiego Urzędu Marszałkowskiego na zarzadzanie kryzysowe.  

Z wydatków majątkowych będą to w szczególności samochód dostawczy, agregaty prądotwór-

cze oraz beczka na wodę pitną. Wydali niemajątkowe to między innymi: żywność, środki 

ochrony, śpiwory, materace, plandeki, garaż – blaszak. 

 Pełnomocnik Gminy Przytoczna wystąpił do Zarządu Powiatu z wnioskiem o wydanie 

opinii do zadania pn.: „Budowa ul. Św. Jana Bosco wraz z przebudową ul. Polnej w m. Przy-

toczna oraz rozbudowa i przebudowa oświetlenia w rejonie ulic Św. J. Bosco, ul. Polnej i ul. 

Sadowej” realizowanego w ramach specustawy drogowej. Zarząd Powiatu wydał milcząco 

pozytywną opinię. 

 Starosta poinformowała Zarząd Powiatu o odmowie Wojewody Lubuskiego na prze-

kwalifikowanie Zespołu Ratownictwa Medycznego oraz o przystąpieniu, jak co roku, do Ogól-

nopolskiego Programu Profilaktyki Czerniaka w roku szkolnym 2022/2023, co nie wiąże się  

z wydatkami finansowymi. 

 Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją Starostwa Powiatowego o zakwalifikowaniu 

określonych składników majątkowych do składników majątku zbędnego z uwagi na ich stan 

techniczny, stopień zużycia oraz aktualne wymogi techniczne. 

Ad. 11 

Zarząd Powiatu wstępnie omówił terminy posiedzeń Zarządu Powiatu w III kwartale 

2022 r. 
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Ad. 12 

 Zarząd przyjął protokoły z posiedzeń Zarządu Powiatu: Nr 170.2022 z dnia 25 maja 

2022 r., Nr 171.2022 z dnia 31 maja 2022 r. oraz Nr 172.2022 z dnia 6 czerwca 2022 r.  

Ad. 13 (wolne wnioski) 

Członek Zarządu Powiatu Zbigniew Świątek powrócił do rozpatrywanego na poprzed-

nim posiedzeniu wniosku o wyrażenie zgody na usunięcie drzew. Zaproponował, aby każdora-

zowo informować te jednostki, że jeśli są zobowiązane do dokonania nasadzeń drzew, to mają 

to czynić i informować o nasadzeniach Zarząd Powiatu. Taką informację należy przekazywać 

do wnioskodawców po podjęciu podobnych uchwał w przyszłości. 

 

PODPISY CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

1. Agnieszka Olender 

2. Zofia Plewa 

3. Roman Nowak 

4. Dariusz Orzeszko 

5. Zbigniew Świątek 

 

 

Protokołował: Czesław Toczyński 


